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Könyvtármozi 
a nyári szünetben is!

Tavaly nyár óta van lehetőség könyvtárunkban film-
vetítésre „könyvtármozi” keretében. Ősz óta már több is-
kolás és óvodás csoport jött el ilyen vetítésre, legutóbb a 
3.a osztály az „Égig érő fű” című ifjúsági filmet tekintet-
te meg. 

A filmek a www.konyvtarmozi.hu oldalon érhetők el, 
minden korosztály találhat benne kedvére valót. 

A vetíthető filmek listája az alábbi linken böngészhető:

http://www.konyvtarmozi.hu/filmek.aspx 

Minden kedves érdeklődőt szeretettel várunk!

Horváth István könyvtáros

Gyöngyszem 
minden kisgyermek

Ünnepélyes keretek között búcsúztak június 7-én, pénteken 
a végzős nagycsoportosok a Mezőfalvai Tündérkert Óvodá-
tól. Szülők, nagyszülők, testvérek, hozzátartozók gyűrűjében 
mondták el utolsó verseiket, majd ők is feltűzték szalagjaikat 
az intézmény zászlajára

Információs és közéleti havilap 2019. június
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Hosszú séta a Mátrában
Május 25-én a Kiss Kálmán Művelődési Ház szer-
vezésével kirándulni voltunk a Mátrában. Megcso-
dálhattuk a Siroki várat. Gyönyörködhettünk a táj 
szépségében, amit a hosszú sétánk alatt láthattunk.  
Megnéztük a hírhedt Recski munkatábort, ami 1950. 
július 19 én „nyitotta meg kapuit”. Eljutottunk Ma-
gyarország legmagasabb pontjára, ami mindenki 
számára nagy öröm volt. A nap végére mindenki 
kellemesen elfáradt, de ennek ellenére már az új ki-
rándulást tervezték a buszon.

Korszerűsítjük 
a községházát

Szépen halad előre a polgármesteri hivatal épületenergeti-
kai korszerűsítése. Az ablakok és az ajtók cseréjén kívül a falak 15 
centis szigetlést kapnak, valamint a padlásra 30 centis szigetlés van 
tervezve. A nyílászárókról lebontódtak a rácsok, amelyeknek sem-
mi funkciója nem volt. Szép, impozáns hivatalunk lesz, aminek-
remélem nem csak az itt dolgozók örülnek, hanem az ügyfelek is, 
hiszen az eddigieknél kulturáltabb körülmények között intézhetik 
majd ügyeiket a hivatalban. 

Civil döntés a jövő évi sztárfellépőről
Ha olyan fellépőt szeretnénk a Testvértelepülési Találkozóra  

meghívni, aki felkapott és nagyon sok embernek tetszik, akkor 
azt már előző évben le kell foglalni. Tisztában vagyunk azzal, 
hogy mindenki számára kedvező döntést soha nem fogunk tud-
ni hozni, hiszen az ízlések és igények eltérőek, arra törekedhe-
tünk, hogy a többség óhaját teljesítsük. A kedvencek azonban 
általában annyira népszerűek, hogy egy-másfél évre előre lekö-
tött szerepléseik vannak. Gondoltunk arra – lévén közelegnek 
az őszi önkormányzati választások –, hogy a következő képvise-
lő-testületet ne állítsuk kész helyzet elé, ne döntsünk most. Ám 
akkor nagy valószínűséggel lemaradtunk volna a jövő évi sztár-
fellépőről, az összes időpontjuk foglalt lenne. 

Összehívtunk egy civil megbeszélést, amelyen nagyon sokan 
részt vettek, és arra voksoltak, hogy a Neoton Familia szórakoz-
tassa a nagyközönséget a jövő évi Testvértelepülési Találkozón. 
Hangsúlyozom tehát, hogy ez nem az én döntésem – nem is vet-
tem részt a megbeszélésen –, nem is  a képviselő-testület döntése, 
hanem a helyi civil közösség határozott a sztárfellépőről. 

EP-választás 
A május 26-án megtartott EP-választások országos eredmé-

nye a következő: a listára leadott szavazatok 52, 56 százalékát 
a Fidesz-KDNP pártszövetség kapta. A DK listájára a szava-
zók 16,05 százaléka voksolt, a Momentum 9,93 százalék, az 
MSZP-Párbeszéd 6,61 százalék, a Jobbik 6,34 százalék vok-
sot kapott. 

Köszönjük a mezőfalvi választópolgároknak, hogy szavaza-
tukkal hozzájárultak a választás eredményességéhez. Köszönjük 
a helyi választási iroda dolgozóinak, valamint a szavazókörök-
ben feladatot ellátóknak a lelkiismeretes és kifogástalan munkát!  

Kirándulás
2019. július 13-án (szombaton) kirándulást szervez 

a Kiss Kálmán Művelődési Ház.
Útvonal: Visegrád – Dobogókő – Pilisszentlélek - Tinnye

Programok:
Visegrádi Fellegvár megtekintése

Dobogó – kő kilátóhely
„Pajkaszeg” Mi kis falunk forgatási helyszínének megtekintése

Üvegtigris-büfékocsi a Garancs - tó partján
Érdeklődni személyesen a Kiss Kálmán Művelődési Házban 

vagy telefonon, az 506-832 számon lehet.
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Az oldalt összeállította: 
Márok Csaba Mezőfalva polgármestere

Képviselőink tárgyalták
2019. május 29-én ülése-

zett Mezőfalva képviselő-tes-
tülete. Beszámolót hallhat-
tunk a csatorna, valamint az 
ívóvíz hálózat üzemeltetésé-
ről, tűzvédelmi helyzetről. A 
gyermekjóléti feladatok át-
fogó értékelése történt meg.
Napirenden szerepelt a Me-
zőföldi Híd Egyesület tevé-
kenysége, valamint aportbe-
számolókat hallgathattunk 
meg. Fontos programpont 
volt, hogy elfogadtuk Mező-
falva 2018. évi zárszámadá-
sát, valamint véglegesítettük 
a Testvértelepülési Találkozó 
programjait is. 

A csatorna üzemeltetésével 
kapcsolatosan Magyari Ta-
más főmérnök és Miskolczi 
Zoltán mérnök képviselte a 
Mezőföldvíz Kft.-t. Elmond-
ták egyebek mellett, hogy na-
gyon jól működik a rendszer, 
kevés a meghibásodás. Az át-
emelők rendszeres takaítá-
sával meg tudják előzni az 
esetlegesen bekerülő idegen 
anyagok miatti dugulásokat. 
Komoly figyelmet fordítanak 
a kintlévőségek kezelésére. 
Erre a feladatra külön osztályt 
hoztak létre, amelynek felada-
ta a tartozások behajtása, ami 
érinti a mezőfalvi nem fize-
tőket is. Képviselői kérdés-
re válaszul elmondták, hogy 
a rendszer összességében jól 
működik. 

Artim Andrásné, az  
E.R.Ö.V. Zrt. vezérigazgató-
ja  prezentáció keretében is-
mertette a cég jelenlegi hely-
zetét.  Rámutatott arra, hogy 
a zrt. hatékonyan működik, 
jelentős mennyiségű vagyon 
felhalmozására került sor. 
Ám, mint valamennyi vízi-
közmű cégnek, úgy nekik is 
komoly gondot jelentenek 
a közműadók, de ettől elte-
kintve nyereségesen gazdál-
kodik. Igyekeznek megtarta-
ni a dolgozókat. Mezőfalván 
a szakember-ellátottság meg-
felelő, egy kollégájuk besegít, 
amikor arra szükség van. Ar-
tim Andrásné is szóba hozta 

a kintlévőségkezelést, és a tar-
tozókkal szemben határozott 
fellépést helyezett kilátásba ő 
is. A szekszárdi székhelyű ivó-
vízszolgáltató cégünk számos 
programon vesz részt, ame-
lyen egyebek mellett népsze-
rűsítik az ivóvíz-fogyasztást. 
A cég és az önkormányzat vi-
szonya nagyon jónak mond-
ható, az E.R.Ö.V. Zrt.-ben 
egyébként Mezőfalva az 
egyedüli Fejér megyei telepü-
lés, amely tulajdonrésszel ren-
delkezik. 

A Közép-Duna Vidéke 
Hulladékgazdálkodási Ön-
kormányzati Társulás műkö-
déséről szóló tájékoztatóban a 
polgármester elmondta, hogy 
a nagy nyertes pályázatnak 
köszönhetően elkezdődött a 
rendszer fejlesztése. A Nem-
zeti Hulladékgazdálkodási 
Koordináló és Vagyonkeze-
lő Zrt. (NHKV) átalakította 
az egyes ellátási körzeteket, 
így nem a Dunán komppal 
utaztatják a hulladékot, ha-
nem Duna-Tisza közi társu-
lásokhoz kerültek át települé-
sek a Közép-duna vidékétől. 
A társulásunk egyébként jól, 
problémamentesen működik, 
esetünkben a hulladékszál-
lítási közszolgáltatást a Ver-
tikál Zrt. végzi alvállalkozók 
bevonásával. Úgy gondolom, 
legfontosabb dolog, hogy a 
szemét folyamatosan és ren-
dezetten elszállításra kerül a 
településről. Várhatóan be-
szerzésre kerülnek olyan sze-
lektív edényzetek is, amelyek 
segítségével tovább tudjuk 
növelni a szelektíven gyűjthe-
tő hulladék mennyiségét.  Új 
hulladékszállító járművek is 
beszerzésre kerülnek, továb-
bá hulladékkezelő helyek is 
kialakításra kerülnek a pályá-
zat keretében. Az új, szelektív 
edényzetek kiszállítása a kö-
zeljövőben várható, erről idő-
ben és részletesen tájékoztat-
juk majd a lakókat.  

A Mezőföldi Híd Egyesü-
let tevékenységéről szóló tá-
jékoztatóban a polgármester 

elmondta, hogy az egyesület 
jelenleg a pályázatok kezelésé-
vel foglalkozik. A munkaszer-
vezet három fős létszámmal 
működik. A munkaszervezet 
jelenleg a pályázatokat készí-
tette elő a bíráló bizottságnak, 
ami megtörtént, az ülések 
eredményeit továbbította az 
irányító hatóság felé. Követ-
kező lépés, hogy az irányító 
hatóság meghozza a döntése-
ket a pályázatokkal kapcsola-
tosan, és erről elektronikusan 
értesítse a pályázókat. 

A 2018. évi zárszámadá-
si  rendelettel kapcsolato-
san Márok Csaba elöljáróban 
annyit mondott el, hogy ilyen 
kedvező számadatok már na-
gyon régen voltak Mezőfal-
ván. A pályázati lehetőséggel  
az önkormányzat maximáli-
san kihasználta az elmúlt idő-
szakban és most is. A nagyobb 
léptékű fejlesztéseket ebből 
valósítják meg. A kedvező 
környzetet a vállalkozások is 
pozitívan reagálják le, jól tel-
jesítenek a helyi vállalkozá-
sok, amelynek kézzel fogha-
tó eredménye is van. Aktuális 
pályázatunk, amelynek tanúi 
lehetnek a községháza előtt 
közlekedők, a polgármeste-
ri hivatal, valamint a szociális 
épület, vagyis  az ÖNO épü-
letenergetikai fejlesztése, ahol 
először tetőcserével indul a 
beruházás. Pénzügyi bizottsá-
gunknak van szakember tag-
ja is, aki egyértelműen annak 
adott hangot, hogy világos, 
egyértelmű, jó tavalyi költség-
vetési mérleg került a testület 
elé elfogadásra. Hangsúlyoz-
ni szeretném: csak olyanra 
költünk, amiről előtte döntés 
születik. Az önkormányzat 
gazdálkodása évek óta stabil, 
hitelfelvétel sem nehezíti az 
életünket. Ez a pozitív lendü-
let várhatóan ebben az évben 
is folytatódik. A képviselő-
testület ellentmondás és tar-
tózkodás nélkül, egyhangúan 
fogadta el a 2018-as zárszám-
adási rendeletet. 

Véradás volt
Mezőfalván

A vöröskeresztesek szer-
vezésében véradás volt 2019. 
május 30-án délután Mező-
falván. Nagyon szépen kö-
szönöm, hogy községünk la-
kói ilyen komolyan veszik ezt 
a segítségnyújtást. Talán még 
kevés is volt a véradó ágy, fek-
vőhely, olyan sokan voltunk, 
ami felettébb örvendetes, hi-
szen ez is bizonyítja, mennyi 
önzetlen, segítőkész ember él 
településünkön.

Egyeztettünk 
a temetőről

Az önkormányzat ve-
zetői is egyetértenek azok-
kal a kritikai észrevételekkel, 
amelyeket lakók fogalmaz-
tak meg a temető állapotá-
val kapcsolatosan. Tudni kell, 
hogy a mezőfalvai köztemető-
nek a római katolikus egyház 
a tulajdonosa, ő alkalmazza a 
gondnokot is. Az önkormány-
zat a közüzemi számlák fize-
tésével kapcsolódik be a mű-
ködtetésbe. A feladatellátási 
nézetkülönbségek tisztázása 
érdekében egyeztetést kezde-
ményezett a képviselő-testü-
let a plébánossal, valamint a 
helyi katolikus közösség kép-
viselőivel annak érdekében, 
hogy mindenki számára el-
fogadható módon rendeződ-
jön a helyzet. Az egyeztetés 
lapzártánk idején volt, annak 
részleteire lapunk júliusi szá-
mában visszatérünk. 

Magyar Falvak 
Program

A Magyar Falvak Program 
keretében orvosi eszközökre 
adtunk be pályázatot elsőként. 
A rendelő számítástechnikai 
eszközeinek cseréje, bővítése 
valósul meg, illetve kisebb esz-
közök beszerzése fog megtör-
ténni. Várhatóan a pelenkázók 
rendbetételére, cseréjére is sor 
kerül majd.
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Tündérkert Óvoda
Gyereknapi vásár

A gyerekhéten ismét meg-
rendezésre került a gyerekek 
nagy örömére készült apró-
ságok vására,a gyermekna-
pi vásár, melyen a felnőttek 
keze által fabrikált játékokat, 
alkotásokat lehetett meg-
vásárolni. Az ebből befolyt 
összeget is a gyerekekre for-
dítjuk.

Játékos német
Mint eddig is minden év-

ben, Kiss Annamária óvónő 
vezetésével zajlott a játékos 
német foglalkozás az érdek-
lődő nagycsoportos gyerme-
kek részére. Az év végén szá-
mot is adtak a tanultakról, sok 
verset,éneket és körjátékot 
mutattak be a szülőknek, mely 
nagyon jó hangulatban zajlott.

Köszönjük Ancsi óvónéni-
nek a színvonalas bemutatót!

Szülői a leendő 
kicsiknek

Szeretettel várunk min-
den leendő mini és kis-
csoportos szülőt 2019. 
06.27-én(csütörtökön) 16.00-
kor tartandó szülői értekezle-
tünkre!

Dechatlon 
sportnap

A Dechatlon támogatásá-
val sportnapon vehettek részt 
az óvodás gyermekek Kovács 
Richárd edző vezetésével. A 
mozgásos délelőttnek nagy si-
kere volt, Ricsi bácsi a gyere-
keket és a felnőtteket is egya-
ránt megmozgatta. Reméljük, 
hogy a jövőben is lehetősé-
günk lesz hasonló programon 
részt venni. Köszönjük szé-
pen!

Nyugdíjas búcsúztató
 „Egy pálya útja véget ér. A 

gyorsvonat megáll, s a búcsúzó 
útitárs más vonatra száll.”

Május 31-én töltötte utol-
só munkanapját óvodánk-
ban Kondor Lászlóné, Erzsi 
óvónéni. Ebből az alkalom-
ból a kollektíva ünnepsé-
get rendezett a tiszteletére, 
ahol elbúcsúzhattunk ked-
ves munkatársunktól. Hosz-
szasan készültünk erre a nap-
ra, műsort állítottunk össze, 
vendégeket hívtunk, ünnepi 
terítéket készítettünk, és kéz-
ről-kézre adtunk egy emlék-
könyvet, amibe mindenki írt 
valami szívmelengető gondo-
latot. A meghívott vendégek 
között voltak a már nyugdíjba 
ment kollegái, akikkel a leg-
több időt töltötte az óvoda fa-
lai között, és akikkel a legtöbb 
közös élmény köti össze. Ők 
személyes tárgyakkal, aján-
dékokkal lepték meg a „régi 
szép idők” emlékére, amik vi-
dám, és megható pillanato-
kat okoztak. Köszöntőt mon-
dott két volt óvodása az első, 
és az utolsó csoportjából, Bán 
Balázs, és Tórizs Alina. Éne-

keltünk neki szép dalokat, és 
csasztuskát, táncoltunk, és a 
végén volt egy fantasztikus 
meglepetés produkció, ami az 
utolsó percig titok volt min-
denkinek. 

Erzsike 1979-ben kezdett 
dolgozni a Tündérkert Óvo-
dában, és 40 év odaadó, lelki-
ismeretes munka után innen 
is ment nyugdíjba. A magáé-
nak érezte ezt az intézményt, 
aminek 5 évig a vezetője is 
volt, és amitől búcsúzva köny-
nyek között mondta: „ ez az 
én óvodám”. Az utolsó na-

pig szívvel-lélekkel végez-
te a munkáját, szakmailag és 
emberileg is példát mutatva 
mindannyiunknak. 

Egy ősi áldással búcsúzunk 
tőle:

„Legyen előtted mindig út,
Fújjon mindig hátad mö-

gül a szél,
Az eső puhán essen föld-

jeidre,
A nap melegen süsse arco-

dat,
S míg újra találkozunk,
Hordozzon Téged tenye-

rén az Isten.”

Generációk nőttek fel Kondor Lászlóné Erzsike keze alatt
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Összeállította: 
az óvoda kollektívája

Hankook pályázat
A Mezőfalvai Tündérkert Óvoda a Hankook Tire Magyar-

ország Kft. szervezésében pályázatot nyert a kerti játékok felújí-
tására. Köszönetet szeretnénk mondai Éva Istvánnak és csapa-
tának, akik a munkálatokat a nyár folyamán megkezdik.

Provident Zrt. 
csapatmunkája

Köszönetet szeretnénk mondani a Provident Pénzügyi Zrt. 
munkatársainak, akik lelkesen dolgoztak a kerti kiülők és padok 
újrafestésén. Önzetlen munkájuk eredményeként szebbé vará-
zsolták óvodánk udvarát. A lelkes csapat tagjai: Balogh-Ben-
czik Nikoletta, Benczik Zsolt, Lupták Angéla, Németh-Kovács 
Orsolya, Sándor Réka, Szakács Lászlóné, Szűcs-Egyed Erika.

Madarak és fák napja
„..évente egy nap szenteltessék a madarak és fák védelmében..”

(Herman Ottó)

Minden évben fontos esemény a madarak és fák napjának 
ünnepe óvodásaink számára. Az idei évben kicsit madárköze-
libbé próbáltuk tenni ezt az eseményt, ezért meghívtuk Feny-
vesi Lászlót a Duna-Ipoly Nemzeti Park természetvédelmi 
őrét. A reggeli érkezés után első feladata volt vendégünknek a 
madárhálók  kihelyezése, hogy saját kertünk madarait és azok 
meggyűrűzését közelről is láthassák a gyerekek. Örömmel ta-
pasztalta, hogy nagyon szép a kertünk és sok madár látogat hoz-
zánk. Folyamatosan figyelte a fák, bokrok kis lakóit, kereste a 
madárfészkeket és a hangjuk alapján már sorolta is a madárfaj-
tákat (rozsdafarkú, rigó, cinke, poszáta, csuszka, seregély, barát-
ka, fecske).

Tízórai után minden csoport levonult a kertbe, ahol meg-
kezdődött a program. Először beszélgettünk a madarak, fák vé-
delméről, az év madaráról a gólyatöcsről, majd Laci bácsi a ma-
dárhálókból megfogott madarakat meggyűrűzte (barátka, rigó) 
és közben mutatta valamennyi gyereknek, akik meg is simogat-
hatták őket, majd szabadon engedtük. Ezt követően a babaház-
ban fészkelő rozsdafarkú fiókáit is meggyűrűzte és a kis csupasz 
fiókákat is megnézhették a gyerekek, majd visszahelyeztük őket 
a fészekbe. Vendégünk hozott is madarakat, akik nemrégen ke-
rültek hozzá, mert kiestek a fészekből illetve megsérültek. A 
gyerekek megismerkedhettek a gondozás fontosságával, a ma-
darak táplálásával. Ezután együtt megnéztük a madárhálókat 
és felfedeztünk egy seregélyt, amit óvatosan kiszedett Laci bá-
csi a hálóból és szabadon engedte. A program zárásaként kö-
zösen ültettünk egy madárberkenye fát, aminek termését ker-
tünk lakói szívesen fogyasztják majd. A kíváncsi gyerekek még 
érdeklődve figyelték a kis , sérült madarakat és etetgették őket. 
Élményekkel teli, vidám délelőttöt töltöttünk együtt, ahol sok 
új ismerettel gazdagodhattak óvodásaink, amivel természethez 
való ragaszkodásukat is erősíthettük.

Gyermek nap
A gyermekhét kiemelkedő programja Molnár Orsi zenés 

műsora volt óvodánkban. Már sokadjára járt nálunk, de ebben 
a tanévben új tornaszobánkban fogadtuk őt. Közvetlensége ha-
mar mosolyt csalt  az ovisok arcára. Programjában épített a gye-
rekek aktivitására, rengeteg volt a mozgással kísért dal. Lendü-
letes, vidám műsort állított össze, amit még a kicsik is örömmel 
mozogtak végig. Dalait az óvodai mindennapokban is használ-
ni fogjuk.

Bocis nap
Óvodánk két csoportja egy nagyon mozgalmas, aktív dél-

előttöt töltött el a világosi tehenészetben. Körbejárva a telepet, 
megismerhettük az állatok életmódját, táplálkozását, látogatást 
tettünk a kisborjúknál és még a fejőaknába is lemehettünk. Még 
a falusi gyerekeknek is nagy élményt jelentett a sok állat közel-
sége. A séta után megvendégeltek bennünket tejtermékekkel, 
kaláccsal. A gyerekek számára legnagyobb játék a szalmabálá-
ból készült vár meghódítása volt. Köszönjük a szervezőknek a 
tartalmas délelőttöt.

Köszönetek
Köszönetet szeretnénk mondani a Csigabiga csoport szülei-

nek, szülői munkaközösségének és mindenkinek, aki a tanév so-
rán támogatta a gyerekek ünnepeit, programjait, mindennapjait, 
Köszönjük önzetlen hozzáállásukat. 

Köszönjük az összes óvodás nevében Zita óvónéninek a jég-
krémet, amivel meglepett bennünket.
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Petőfi Sándor Általános Iskola, Szakiskola 
és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény HÍREI

Sose látott tehenet?
 Erre a kérdésre az iskola 

második és harmadik évfolya-
mosai biztosan hangos tiltako-
zással felelnének. A Mezőfalvai 
Termeltető és Szolgáltató Zrt, 
Világospusztai Tehenészeti Te-
lepe ebben az évben is megren-
dezte már hagyományosnak 
számító nyílt napját, ahol meg-
ismerhetjük az állattenyész-
tésnek ezt az ágazatát. Ami-
kor felajánlottuk a lehetőséget 
a gyerekeknek, hogy elvisszük 
őket, nagyon örültek. Volt, aki 
már óvodás korában járt itt, 
de több tanulónknak újdonság 
volt ez a program. Mindennap 
újra kérdezgették: „Mikor me-
gyünk már a bocikhoz?”

  A sok esős nap után igazán 
kellemes nyári időben indul-
tunk el. A gazdaság buszt kül-
dött értünk, ezért már az utazás 
is nagyon kényelmes volt. A te-
lepen nagyon kedvesen fogad-
tak minket. Megszabadultunk 
a csomagjainktól, mert ma-
gyar ember még ilyen kis útra 
sem indul el elemózsia nélkül, 
és két kísérővel megkezdtük a 
telep bejárását. Bevallom, ne-
kem sem volt elképzelésem ar-
ról, hogy mekkora ez az állat-
tenyésztő telep, ezért az első 
adatok kissé sokkoltak. Közel 
ezer tejelő tehén, a szaporula-
tuk és az éppen pihentetett ál-
lok, ez már nem semmi!

  A gyerekek legjobban a 
bocikkal való találkozást várták. 
Láttunk egy-két napos újszü-
lötteket, de a „bölcsiben” kéthó-
napos borjakat is. Mindegyiket 
meg lehetett simogatni, lehetett 
barátkozni velük. A kis érdes 
nyelvek simogatása zajos sikert 
aratott. Jó volt látni, hogy mi-
lyen szeretettel gondoskodnak 
róluk. Bár sajnáltuk őket, hogy 
nem a mamájukkal vannak, de 
azt is láttuk, hogy igazán jó so-
ruk van.

  Az „óvodában” már együtt 
szaladgáltak a kicsik, mintha 

egy igazi nyüzsgő óvodaud-
vart láttunk volna. Megnéztük 
a takarmányukat, ahol azt is el-
mondták nekünk, hogy meny-
nyire odafigyelnek arra, hogy 
jóízű legyen az állatok táplálé-
ka. A fiúkat nagyon érdekelte a 
számítógépes rendszerrel vezé-
relt etetőgép. Megcsodáltuk a 
szuper modern John Deer trak-
torokat, amelyek a lucernaszi-
lázst állították össze. Mindent 
nagyon szakszerűen, de nagyon 
gyerekközeli módon magya-
ráztak el a kísérőink. 

  A tejelő tehenek épp a két 
fejés közötti időt töltötték bé-
kés falatozással és kérődzéssel. 
Az istállójukban jól megférnek 
az albérlőikkel, mert sok fecs-
két láttunk ki-be repkedni. A 
fejőház is nagyon érdekes volt, 
főleg azért mert modern tech-
nológiával dolgoznak. Sajnos 
igazi gépesített fejést nem lát-
hattunk. Az udvaron a hagyo-
mányos technikát ki lehetett 
próbálni, de nem mindenkinek 
sikerült tejet fakasztani a mű-
anyag tehén tőgyéből. Még sze-
rencse, hogy megterített aszta-
lokkal vártak minket, kalácsot, 

kakaót és tejet tízóraiztak a 
gyerekek. Aki még nem fáradt 
el a kétórás sétán, az a hatalmas 
szalmabálákból összerakott ját-
szótéren tombolhatta ki magát. 
Ilyen egy igazán biztonságos 
játszótérborítás, amikor puha 
szalmába lehet beleugrani! Na-
gyon szép emléktárgyat is ka-
pott minden gyerek, egy-egy 
gazdagon illusztrált könyvet, s 
az ajándék karamella is  bocis 
volt. A gyerekeknek, és nekünk 
kísérő pedagógusoknak is na-
gyon sokat adott ez a délelőtt. 
Nemcsak azért, mert megtud-
tuk hogyan dolgoznak a köze-
lünkben levő telepen, hanem 
azért is, mert azt láthattunk 
milyen szeretettel gondoskod-
nak az emberek a rájuk bízott 
állatokról. Ezentúl, ha Székes-
fehérvár felé haladva meglátjuk 
a Világospusztai Telep tábláját, 
ez a szép élmény fog az eszünk-
be jutni.

  Ajánljuk minden kolle-
gánknak, de minden falube-
li családnak is, hogy éljenek a 
lehetőséggel, és jövőre nézzék 
meg a bocikat!

Baricza Zsuzsanna

Pedagógus 
Szolgálati 

Emlékérem 
Molnárné Trop-

pert Mária a tankerüle-
ti pedagógus napon ki-
tüntetést, a Pedagógus 
Szolgálati Emlékérmet 
vehette át. Kolléganőnk 
teljes életpályáját telepü-
lésünk, Mezőfalva okta-
tásának szentelte. Óvó-
női, tanítói és nyelvtanári 
diplomát is szerzett az 
évek során. Iskolánk-
ban úttörő szerepet vál-
lalt a német nemzetiségi 
nyelvoktatás meghono-
sításában. Ehhez kap-
csolódóan a nemzetiségi 
kultúra és néphagyomá-
nyok ápolásában kiemel-
kedő és elévülhetetlen 
érdemeket szerzett.

Marika különös figye-
lemmel fordul Mezőfal-
va történelmi múltja felé, 
gondosan ápolja közös-
ségi emlékezetünket, 
színvonalas rendezvé-
nyek szervezésével gon-
doskodik a méltó hagyo-
mányőrzésről. E tudását 
szívesen megosztja tanít-
ványaival. Lelkesen mo-
tiválja őket a hagyomá-
nyok felelevenítésére és 
újak teremtésére, mint a 
Márton napi lampionos 
felvonulás, vagy a nem-
zetiségi nap létrehozása.

Tartalmas és mozgal-
mas alkotói évek vannak 
mögötte, s lelkiismere-
tes munkájának köszön-
hetően számos verseny-
eredmény, nyelvvizsga 
jelzi magas színvonalú 
szakmai munkáját, mely-
lyel öregbítette iskolánk 
hírnevét.

Szívből gratulálunk az 
elismeréshez!
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Madarak, fák napja

Iskolánkban a Fejér Megyei Vadászkamara patronálásával ün-
nepeltük meg a Madarak, fák napját. Márok Csaba elnökségi 
tag segítségével diákjaink odúkat készítettek, kihelyezték azo-
kat és fákat ültettek

Tanévzáró gála a 
művészetoktatásban

„Aki zenével és tánccal 
indul az életbe, bearanyozza 
minden későbbi tevékenysé-
gét, az életnek olyan kincsét 
kapja ezzel, amely átsegíti 
sok bajon…” Kodály Zoltán.

A Mezőfalvi Petőfi Sán-
dor Általános Iskola és AMI 
akkreditált tehetségpont, 
ahol néptánc, népi ének, 
szobrászat, klasszikus zene 
tanszakon folyik az oktatás 
immáron sok éve, nagy si-
kerekkel. Május 30-án, csü-
törtökön délután szülőkkel, 
barátokkal, pedagógustár-
sainkkal és érdeklődőkkel 
zsúfolt tornateremben gá-
láztunk a mezőfalvi általá-
nos iskola művészeti okta-
tásban tanuló diákjaival. A 
hagyományos évzárón is-
mét fergeteges és színvona-
las produkciókat láthattunk. 
A Kelemen Kabátban együt-
tes „Kicsi Rigó” című dalá-
nak közös éneklésével indult 
a műsor, ezután láthattunk 
több korosztályból néptán-
cot, népi éneket, zongora, fu-
rulya, fuvola és klarinét elő-
adásokat. Emellett az iskola 
aulájában a szobrászat  tan-
szakos növendékek tárlatát 
szemlélhették a kedves ven-
dégek. Műsorunkat ismét 
közös énekkel zártuk.

 „ Az álmok ingyen van-
nak. A céloknak ára van …  
Idő!  Lemondás!  Kemény 
munka!” ez jellemzi az ez 
évi munkánkat. Ezt mi sem 
bizonyítja jobban, mint az 
eredményes rajzpályázatok, 
ahonnan szép díjakat hoztak 
a gyerekek. A sikeres népdal-
éneklési versenyek, ahonnan 
többször is arany vagy ki-
emelt arany minősítéssel tér-
tünk haza. Az Arany minő-
sítés, amit a „Tiszán innen, 
Dunán Túl” országos minő-
sítő versenyen szóló kategó-
riában kapott Tóth Laura di-
ákunk. A Székesfehérváron 
megrendezett VII. Mezőföld 

Virágai szólótáncverseny, 
ahol második alkalommal 
szerezte meg a Mezőföld 
Virága címet Koncz Leven-
te diákunk. Ezek mind-mind 
nagyon nagy sikerek az iskola 
életében.

Idén közel 170 gyerek ve-
szi igénybe az alapfokú mű-
vészetoktatást Mezőfalván. 
Célunk, hogy minél több 
gyereket megmozgassunk, 
hogy a jó és boldog érzést, 
amit egy hangszer, egy ének, 
tánc előadása, vagy egy rajz 
megalkotása után érezhet az 
ember, ők is átélhessék. Óri-
ási öröm számunkra, amikor 
látjuk tanulóinkat teljesen 
kinyílni, amint kitárul előt-
tük egy másik, eddig még 
nem tapasztalt világ. Nem 
feltétlen az a cél, hogy mű-
vészeket faragjunk belőlük, 
hanem a művészet szeretetét, 
az értékes alkotások létreho-
zásának örömét próbáljuk el-
ültetni bennük. Nagyon ked-
velt színfoltja iskolánknak ez 
a fajta oktatás. Szívesen jön-
nek a gyerekek. Felszabadul-
tan, másféle hangulatban, 
környezetben sajátítják el az 
alapokat, amit aztán jó esély-
lyel kamatoztathatnak életük 
későbbi szakaszában. 

Köszönjük az éves támo-
gatást a szülőknek, peda-
gógusoknak, a szülői mun-
kaközösségnek és a Petőfi 
Sándor Iskolafejlesztési Ala-
pítványnak. Nem utolsó sor-
ban pedig köszönet jár a gye-
rekeknek, akik szorgalmas és 
kitartó munkával igyekeztek 
elsajátítani a rájuk osztott fel-
adatokat. Hálásak vagyunk a 
felkészítő tanároknak, akik 
mindig igazgatják a gyerekek 
előtt álló utat, Koncz Tímeá-
nak, Tótin Katalinnak, Tótin 
Istvánnak, Czuppon Péter-
nek, Császár Mónikának, Si-
vák Zitának, Kolozsi Kriszti-
nának és Balogh Tímeának.

Balogh Tímea

Erdőben az élet
„Erdőben az élet” címmel tankerületi rajzpályázatot hirde-

tett intézményünk, amelyre 428 pályamű érkezett be 16 is-
kolából. A pályázat eredményhirdetése és kiállításmegnyitója 
május 27-én történt. A rendezvényen a 4. osztályos néptáncos 
gyerekek és Tóth Laura (8.a) énekszóval, Koncz Levente (7.a) 
szavalattal köszöntötte a megjelenteket. A Petőfi Sándor Isko-
lafejlesztési Alapítványnak köszönhetően 68 diákot tudtunk dí-
jazni és 35 felkészítő pedagógusnak megköszönni a munkáját. 
A szülői munkaközösség biztosította a vendéglátást. Köszön-
jük a támogatásukat, amellyel igazi örömforrást és élményt tud-
tunk nyújtani az intézményünkbe érkező nyertes gyerekeknek 
és kísérőiknek. Mindezt tetőzte, hogy közös alkotásra invitál-
tuk a díjazottakat, amely egy nagyméretű erdőrészlet állatainak 
meghajtogatása volt. Az elkészült mű iskolánk aulájának egyik 
gyöngyszeme lett. A projekt előkészítésében és sikeres megva-
lósításban közreműködő pedagógusoknak és segítőknek köszö-
nöm a lelkes részvételüket!

Diákjaink, akik díjat kaptak: Pálfalvi Adrián (1.a), Rozsnyai 
Boglárka (1.b), Kovács Lara (3.a), Németh Réka (3.a), Kalte-
necker Luca (4.a), Kiss Bianka (4.a), Kaufmann Levente (5.b), 
Kovács Marcell (5.b), Maár Virág (6.a) és Csizmadia Dóra (7.a)

Császár Mónika
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Művelődési HázKálmán
iss

Sárgarózsa Nyugdíjas Klub hírei
Májusban is sok minden 

történt a klub életében. Gu-
narason voltunk a gyógyfür-
dőben 36 fő részvételével. Na-
gyon szép napot töltöttünk el 
együtt. Anyák, apák napi ün-
nepséget tartottunk, amelyen 
uzsonnára lángost készítettek  
a klub tagja. Több tagunk ver-
set olvasott fel. Szabó Jani bá-
csi ismét egy anyák napi dalt 
énekelt. Nagyon szép műsort 
adtak a német nemzetisé-
gi tánccsoportból a gyerekek. 
Szeretnénk itt is megköszön-
ni, hogy időt szakítottak ránk, 
valamint Molnárné Troppert 
Máriának, Móricz Csabáné-
nak és a  szülőknek, hogy elkí-
sérték a gyerekeket. Üdítővel 
és süteménnyel vendégeltük 
meg őket.

Második negyedéves név 
és születésnapi bálunkat tar-
tottuk meg, 13 névnapját ün-
neplő tagunkat köszöntöttük 
és egy tagunknak, Szántóné 

Kiss Ágnesnek a 65. születés-
napját ünnepeltük. Köszön-
jük a finom és kiadós vacsorát 
Cseke Ottóéknak. Meghívást 
kaptunk Daruszentmiklós-

ra a Falulánc Szövetség éves 
beszámolójára és az azt kö-
vető születésnapi vacsorára 
és táncos mulatságra, ugyan-
is tizenöt éves lett az egyesü-
let. További sok sikert és jó 
egészséget kívánunk mind-
annyiuknak.

Meghívást kaptunk Kulcs-
ra a II. Dunamenti Nyugdíjas 
Találkozóra, ami július 9-én 
lesz. Szeretnénk egy kis mű-
sorral meglepni a résztvevő-
ket, amire sok próbával készü-
lünk, amit egy nagyvenyimi 
hölgy tanít be nekünk. 

Ezek voltak az el múlt hó-
nap fontosabb programjai. 
Mindenkinek szép napokat 
kívánunk, a nyaralóknak jó 
pihenést, a gyerekeknek jó va-
kációt!

Nagysikerű fellépés a Parázs-Varázson
2019. május utolsó hétvé-

géjén rendezték meg, a mára 
már hagyománnyá vált Pa-
rázs- Varázs Fesztivált Duna-
újvárosban. A rendezők meg-
hívására, város legnagyobb és 
legnépszerűbb rendezvényén 
idén először két mezőfalvi 
csoport is méltón képvisel-
te községünket. A Mezőfal-
vi Német Nemzetiségi Tánc-
csoport és a mezőfalvi Hexen 

(Boszorkány) tánccsoport kö-
zel egy órán keresztül szóra-
koztatták a közönséget. 

A Hexen két évvel ezelőtt 
alakult 14 anyukából, egy he-
lyi rendezvény kapcsán. Majd 
a közönség kérésére több ren-
dezvényen is felléptek. Az 
idén már 14 gyermekkel bő-
vült a tánccsoport. Öt koreog-
ráfiával léptek fel a dunaújvá-
rosi gyereknapon. A táncokat 

koreografálta és betanította 
Pötör Emese táncpedagógus.

A Mezőfalvi Német Nem-
zetiségi Tánccsoportot 12 
gyermek és 18 táncos képvisel-
te. A gyermekektől a Heitere 
Polkát, a Rosamunde Polkát, 
Sternpolkát és a Hin und Her 
című koreográfiát csodálhatta 
meg a közönség. A felnőttek-
től Bánáti táncokat láthattunk 
Simon István koreografálá-

sában, majd Kukorica Polkát 
és Hopp Mariann elnevezésű 
magyarországi német tánco-
kat, melyeket Wünsch László 
készített. A táncokat betaní-
totta Simon István tánctanár.

Remek szervezés, lelkes 
közönség fogadta a tánco-
sokat, valamint nagy élmény 
volt fellépni ilyen nagyszabá-
sú rendezvényen.

Pötör Emese
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Országos döntőbe jutott a diák csapat!
2019.05.25-én Nyársa-

páton került megrendezés-
re diák korcsoportban, a Kö-
zép-magyarországi Területi 
Kötöttfogású Csapatbajnok-
ság. A tét nem kisebb, mint 
az országos döntőbe való fel-
jutás volt. Az országban 6 te-
rületen rendeztek selejtező 
fordulókat, ahonnan össze-
ségében 19 csapat juthatott ki 
a Budapesten megrendezésre 
kerülő országos csapatbajno-
ki döntőre. Az egyéni terüle-
ti bajnokság rekord létszámú 
résztvevője már előre sejtet-
te, hogy a csapattalálkozón is 
a megszokottnál több egye-
sület fog megküzdeni a to-
vábbjutást érő helyekért. Diák 

korcsoportban 9 egyesület ne-
vezett, így 3 fős csoportokban 
körmérkőzéses rendszerben 
küzdöttek a résztvevők, köz-
tük a Gurics György BDSE 

fiataljai. A mezőfalvi alakulat 
a harmadik csoportban elő-
ször Abonyt, majd Nyársapát 
csapatát győzte le, így cso-
portgyőztesként már kvalifi-

kálta magát az országos dön-
tőre. A három csoportgyőztes 
végül újabb körmérkőzésben 
döntötte el, hogy ki milyen 
éremmel térhet haza. A „guri-
csos” diákok végül 4:7 arány-
ban maradtak alul Monorral 
szemben és 3:7 arányban az 
Érdi Spartacussal szemben, 
így a dobogó 3. fokára áll-
hattak fel. Sok tétlenkedésre 
nem maradt idő, hiszen a kö-
vetkező hétvégén, Budapesten 
már folytatódtak is a küzdel-
mek. Sajnos, itt még az erővi-
szonyoknak megfelelő, reális 
eredmény született, de az el-
ért 11. helyezés is nagyon szép 
eredménynek számít.

Tombor István

Tatára kirándultunk, nagy élmény volt

Mezőfalvi Mozgáskorláto-
zottakért Alapítvány támoga-
tásával az idei tavaszon Tatára 
kirándulhattunk. A Gerecse 
hegység nyugati lábánál elhe-
lyezkedő város, a vizek városa 
volt az első, amit nagyon vár-
tunk, hogy végre személyesen 
is láthassuk ! 

Reggel kicsit szomorkás, 
esőcseppes időnk volt, de ví-
gasztaltam a kirándulókat, 
tudhatják, hogy ahova mi 
megyünk, ott mindig kisüt a 
nap mire odaérünk! Ez így 
volt most is, és csodálhattuk a 
sok látnivalót. A Kapucinus-
templom, az öreg vár, az an-
golkert, a kis kastély  és a pál-

ma ház feledhetetlen volt! A 
Kálvária-domb mészkő fenn-
síkján egy 40 méter magas 
egykori sörétöntő tornyot és 
egy csodás kálvária szobor-
csoportok találtunk, amely-
nek a tövében geológiai mú-
zeum is található. Európában 
egyedülálló, hogy ilyen kis 
területen 60 millió év meg-
kövesedett üledékét tanul-
mányozhatják. A Cseke-tó 
mesterséges vízfelület, a ki-
váló klíma és a mocsáros ta-
laj tette lehetővé, hogy ott 
rengeteg vízkedvelő külön-
leges növényt láthattunk. A 
harangláb, az óratoronynak is 
nevezett építmény  különle-

gessége, hogy fa ácsolata vasz-
szögek nélkül épült, falán em-
léktábla őrzi a Tatán  tartott 
ország gyűlés emlékét. 2004 
augusztusa óta az idő múlá-
sát óránként harangjátékkal 
jelzik.Voltak közöttünk bát-
rak, akik gyalog indultak el 
felfedező útjukra, de többen 
a kisvasutat választottuk, ami 
idegenvezetéssel nagyszerű 
élmény volt egy órán keresz-
tül. Ezután elindultunk Vér-
tesszőlősre megnézni az Ős-
telepet, ahol Samu az ősember 
tarkócsontja került elő! Az 
Őstelep 38 hektáros, kerítés-
sel védett terület! Nem jártuk 
be természetesen az egész te-

rületet, de kellemes  fáradság 
után betértünk egy nagyon jó 
fagyizóba, ami mindenkinek 
felüdülést hozott, mivel ad-
digra nagyon meleg lett! Még 
megnéztük a helyi Faluházat, 
ami nagyon szép, karbantar-
tott, és ott olyan kedves fo-
gadtatásban volt részünk, amit 
ritkán lehet tapasztalni! 

Élményekkel teli napot 
töltöttünk  el együtt a cso-
porttal, és fáradtan, de nagyon 
jó hangulatban értünk haza! 
Köszönöm szépen azoknak, 
akik velünk voltak. Bízom 
benne, életre szóló emlék ma-
rad mindenki számára ! 

Kissné Kata csoportvezető
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Edzőtábor Németországban!
Nem mindennapi élményben volt részük a második osztá-

lyos birkózóknak! Május elején egyhetes táborban vettek részt 
a németországi Burghausen városában. 

Aki soha életében nem járt rendszeresen edzésekre, még az 
is tudja, hogy milyen életmód és jellembeli formáló hatása van a 
sportolásnak. Azt viszont nem tudta megtapasztalni, hogy a kö-
zösségben eltöltött időnek milyen összetartó ereje van, és hogy 
olyan szoros kapcsolat alakul ki az egyének, a csapattagok kö-
zött, mely egy életen át megmarad. Egykori tanítványunk Tábi 
Tibi is Mezőfalván végezte az általános iskolai tanulmányaival, 
itt ismerkedett meg és szeretett bele a birkózásba. Úgy hozta 
az élet, hogy jelen pillanatban külföldön talált megélhetést, de 
a birkózószőnyegtől nem távolodott el. Tibi Németországban 
adja tovább a birkózás szeretetét, ennek apropóján kereste meg 
egykori iskoláját egy közös edzőtáborozás ötletével. 

Ilyen előzményekkel indult neki 12 fős csapatunk a nagy tú-
rára. A közös edzések mellett az élményszerzésen, feltöltődé-
sen, közösségformáláson volt a hangsúly. Ezek a fiatal gyerekek 
kiszakadtak a megszokott közegükből, kilépve a komfort zóná-
jukból, külföldi gyerekekkel mérhették le felkészültségüket, és 
gyarapíthatták birkózó tudásukat. A sok látnivalótól, új ingertől 
pedig kinyílt előttük a világ. Bejárták Burghausen városát, gyö-
nyörködhettek a várban, kalandoztak a Bayern parkban, csúcs-
ra törtek Gmunden hegyes vidékein. Köszönjük Tibi segítségét, 
valamint Loni néni és Zsike néni támogató türelmét.

Tombor István

Életmódváltás, 
házhoz jön!

Súly felesleged van?
Megszabadulnál tőle?
HÍVJ!!! SEGÍTEK!!!

Ha nem zavar akkor növesszed!!!
A TE egészséged károsodik tovább
Fogyás garanciával és teljes mentorálassal!!!
Kis létszámú csoportok folyamatos indulása!!!

Érdeklődi:

Horváth Istvánné
tel. 0620/255-8266
e-mail: etoth54@gmail.com

Nagyközségi Nyugdíjas Klub hírei
Május 25-én Nagyközsé-

gi Nyugdíjas Klubunk meg-
tartotta a II. negyedévi név- 
és születésnapi összejövetelét. 
Ügyes szakácsunk,és a kony-
hás lányok ezúttal is nagyon 
finom vacsorát készítettek. 
Mindenki kapott egy hatal-
mas sült csirke combot, puha, 
omlós rizst, és uborkát. A va-
csora befejezése egy hatalmas 
csokoládé habos sütemény 
volt, aminek elfogyasztását 
későbbre halasztottuk! De-
geszre ettük magunkat, ép-
pen kapóra jött, Kéri Gyu-
ri el kezdte játszani a kezdő 
zene blokkot, nosza egy kis 
testmozgás, helyet kell adni a 
süteménynek! :) Én nem tu-
dom hogyan csinálja, de min-

den alkalommal bár majdnem 
azokat a zeneszámokat játsz-
sza, mégis hatalmas lelkese-
déssel ropjuk rá! :) Az nem 
baj, hogy nincs mindenkinek 
párja, ez nem lehet kifogás, 
elég nagy  kört lehet csinál-
ni minden egyedül érkezett 
személynek jut hely. Egymás 
kezét fogva a zene ritmusára, 
besegítve az éneklésbe, önfe-
ledten szórakozunk!

Magam gondolatait leír-
va... amióta klubtag vagyok, 
és részt veszek a rendezvé-
nyeken, jobb kedvvel nézem 
a hétköznapok nehéz megol-
dandó dolgait!

Hétfői napokon Klubna-
punk van aki tud el jön, és 
elbeszélgetünk, ha valakinek 

problémája van, meghallgat-
juk, és ha tudjuk orvosoljuk.

Mikor ez a cikk megje-
lenik, már túl vagyunk egy 
kiránduláson,Tapolca-tavas 
barlang-Badacsony, borkós-
toló. Azt, hogy milyen sikerrel 

zajlott le, a következő megje-
lenő lapban el árulom az ol-
vasóknak!

Hurrá itt a nyár, jó idő, él-
vezzük, mert olyan gyorsan 
elszáll!

Spitz Margit
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